
  

                  PŘÍVLASTEK TĚSNÝ A VOLNÝ      (CJ-09-15) 

těsný přívlastek – nelze jej z věty vypustit, aniž by se změnil význam této věty, bývá  

            často před jménem 

volný přívlastek – lze ho z věty vypustit, aniž by se změnil význam věty, bývá za  

            jménem a zpravidla je oddělen čárkami 

Podtrhni správnou variantu. 

1) Děti vychovávané fungující rodinou jsou mnohem více úspěšné ve svém životě. 

    Děti, vychovávané fungující rodinou, jsou mnohem více úspěšné ve svém životě. 

2) Navštívil klášter stojící na křižovatce dvou strategických cest. 

    Navštívil klášter, stojící na křižovatce dvou strategických cest. 

3) Božena Němcová napsavší Babičku nebo Pohorskou vesnici patří k našim  

    nejznámějším spisovatelkám. 

    Božena Němcová, napsavší Babičku nebo Pohorskou vesnici, patří k našim  

    nejznámějším spisovatelkám. 

4) Lidé pracující v místě svého bydliště bývají spokojenější. 

    Lidé, pracující v místě svého bydliště, bývají spokojenější. 

5) Člověk mající smysluplného koníčka netrpí depresívními stavy. 

    Člověk, mající smysluplného koníčka, netrpí depresívními stavy.  

6) Citrusové plody obsahující velké množství vitamínu C nám pomáhají v chřipkovém  

    období. 

    Citrusové plody, obsahující velké množství vitamínu C, nám pomáhají  

    v chřipkovém období. 


